
Protokół Nr II/06 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 28 listopada 2006 roku

Otwarcie obrad – godz. 1010

Zamknięcie obrad – godz. 1300

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne – w sesji uczestniczyło 
14 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów oraz lista obecności gości zaproszonych stanowią 
załączniki do protokołu).

Ad. 3

Przewodniczący RM – zaproponował aby powołać stałego sekretarza obrad na wszystkie sesję RM i poprosił o 
zgłaszanie kandydatów.

Józef Górski zaproponował Panią Radomińską Stefanię na stałego sekretarza obrad.
S. Radomińska – wyraziła zgodę.

Innych kandydatur nie zgłoszono.

Przystąpiono do głosowania nad powołaniem Pani  Stefanii  Radomińskiej  na stałego sekretarza obrad Rady 
Miejskiej w Radkowie.
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 4

Przewodniczący  RM  zapytał  czy  są  uwagi  i  propozycje  dotyczące  dostarczonego  radnym  porządku  obrad 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Nie zgłoszono uwag i propozycji do dostarczonego radnym porządku obrad i przystąpiono do głosowania nad 
jego przyjęciem:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 5

DRUK NR 1 – w sprawie podatku od nieruchomości

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza i Skarbnika Gminy o uzasadnienie przedmiotowego projektu uchwały.

Burmistrz – poinformował o przyjętej polityce podatkowej oraz uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Skarbnik  Gminy  –  poinformowała  o  obowiązujących  stawkach  podatku  od  nieruchomości  w  2006  roku  i 
przedstawiła stawki proponowane na rok 2007.

J. Gorczycki – zapytał dlaczego podatek od nieruchomości dotyczący działalności gospodarczej w Warszawie 
jest niższy niż w Gminie Radków oraz zaproponował aby zwiększyć skuteczność ściągania zaległości w podatku 
od nieruchomości a nie podnosić  stawek.



Burmistrz – nie wie dlaczego podatek ten w Warszawie jest niższy niż w Gminie Radków. Burmistrz nie zna też 
jakie w Warszawie stosowane są preferencje dla podatników tego podatku i jaka prowadzona jest w tym zakresie 
polityka władz. Burmistrz uważa także, że należy stosować stawki w wysokościach ogłaszanych przez Ministra 
Finansów.  Burmistrz  wie,  że stosując niższe stawki  gmina straci  na  pewno więcej  niż  przy obowiązujących 
stawkach wyższych ale z zastosowaniem np. umorzeń odsetek czy też rozkładania płatności na raty.

Skarbnik gminy – poinformowała, że ściągalność podatków w gminie jest z roku na rok coraz lepsza oraz, że 
obowiązuje cały szereg instrukcji dotyczący ściągania zaległości podatkowych.

A.Kukurba – w kwestii formalnej stwierdził, że sala jest źle przygotowana akustycznie i  nie słyszał dobrze np. 
tego co wyjaśniała Pani Skarbnik.

Burmistrz – wyjaśnił dlaczego sesja odbywa się właśnie w tej Sali oraz przeprosił za złą akustykę. 

S. Hajłasz – poinformował, że klub radnych „ODNOWA” pozytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 13   przeciw – 1   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 – w sprawie ustalenia podatku od posiadania psów

Skarbnik Gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

S.  Hajłasz  –  poinformował,  że  Klub  Radnych  „ODNOWA”  wnioskuje  aby  podatek  został  na  poziomie  roku 
ubiegłego, a więc w wysokości 40 zł.

A.Kukurba – zapytał czy są osoby objęte zwolnieniem z tego podatku i jakie to są osoby.

J. Pabian – zapytał jaka jest ściągalność podatku od posiadania psów, gdyż z tego co wie to wielu ludzi w gminie 
tego podatku nie płaci. Proponuje następujące metody zwiększenia ściągalności podatku od posiadania psów: 
rozwieszenie stosownych plakatów, gdyż ludzie zapominają o tym obowiązku, a także aby Straż Miejska jeździła 
za tym podatkiem kilka razy w roku.

J.  Gorczycki  –  zapytał,  co  znaczy  „rachunkowych”  oraz  co  zrobi  Straż  Miejska,  która  jest  inkasentem tego 
podatku, w sytuacji, gdy osoba nie będzie chciała zapłacić podatku i będzie chciała oddać go Straży.

Burmistrz – problem psów jest w gminie duży i aby go rozwiązać, należałoby ustalić podatek na poziomie 400 zł 
rocznie.  Należy  rozważyć  czy  ważniejsze  jest  np.  dożywianie  w szkołach  czy  schronisko  dla  psów.  Gmina 
podejmuje  jednak  działania  związane  z  eliminacją  psów  bezdomnych,  poprzez  np.  współpracę  z  lekarzem 
weterynarii  czy też z właścicielami gospodarstw rolnych.  Burmistrz obserwuje poprawę w gminie w zakresie 
ściągalności podatku od posiadania pasów: Straż Miejska kontroluje co najmniej raz w roku uiszczanie przez 
mieszkańców  tego  podatku.  W  przedmiotowym  zakresie  panuje  jednak  bałagan  prawny  i  Burmistrz   ma 
ograniczone możliwości ściągania  podatku od posiadania psów.

Skarbnik Gminy – poinformowała o ustawowych zwolnieniach z podatku od posiadania psów. 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem aby stawka podatku od posiadania psów wynosiła 40 zł a nie 50 zł
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0 – wniosek został przyjęty.

Burmistrz – poinformował, że w związku z przyjęciem wniosku aby stawka podatku od posiadania psów wynosiła 
40 zł, a więc została utrzymana na poziomie roku 2006, bezprzedmiotowe jest głosowanie nad podjęciem 
uchwały i wnosi o wycofanie projektu z porządku obrad.

Przewodniczący RM – poddał pod głosowanie wniosek o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad:
Głosowało 14 radnych:   za – 13   przeciw – 1   wstrzymało się – 0 – wniosek został przyjęty.
 



DRUK NR 3 – w sprawie stawek podatku od środków transportowych

Skarbnik gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

S. Hajłasz – poinformował, że Klub Radnych „ODNOWA” pozytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 4 – w sprawie opłaty miejscowej

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

S. Hajłasz – poinformował, że Klub Radnych „ODNOWA” pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt uchwały.

J. Gorczycki – nie kwestionuje proponowanej stawki, uważa, że może być ona nawet wyższa, ale należy zrobić 
coś  aby  przyciągnąć  turystów  do  tych  miejscowości,  gdyż  istnieją  przeszkody  związane  np.  z  dojazdem 
spowodowanym złym stanem dróg.

Burmistrz – poinformował o posiadanych przez niego informacjach dotyczących remontu dróg dojazdowych do 
Karłowa i do Wambierzyc. Burmistrz stwierdził, że oprócz stanu dróg istnieją także inne utrudnienia, np. brak sieci 
wodociągowych, zły stan mostów oraz poinformował o działaniach podejmowanych w tym temacie przez gminę. 

O godz. 1110 liczba radnych zwiększyła się do 15 – w sesji uczestniczyła r. B. Kopalko.

Przystąpiono do głosowani nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 5 – w sprawie wzorów formularzy do wymiaru i poboru podatku rolnego, podatku leśnego, 
podatku od nieruchomości

Skarbnik Gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

S. Hajłasz – poinformował, że Klub Radnych „ODNOWA” pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

O godz. 1115 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1135

DRUK NR 6 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej

Przewodniczący RM – poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy skład liczbowy Komisji Rewizyjnej wynosi 5 
osób,  a zgłosiło się do pracy w tej Komisji  6 osób i należy przeprowadzić głosowanie – 1 osoba musi z tej 
Komisji  odejść.  Przewodniczący  poinformował  także,  że  Komisja  rewizyjna  powoływana  jest  w  głosowaniu 
jawnym i może być ono przeprowadzone poprzez podniesienie ręki lub też na kartkach.

A. Kukurba – uważa, że głosowanie powinno się odbyć poprzez podniesienie ręki.

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie wniosek aby głosowanie w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 
odbyło się poprzez podniesienie ręki:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0 – wniosek został przyjęty.

Przystąpiono do głosowania nad tym aby w skład Komisji Rewizyjnej wszedł Pan Stanisław Hajłasz:
Głosowało 15 radnych:   za 14   przeciw 0   wstrzymał się – 1



Przystąpiono do głosowania nad tym aby w skład Komisji Rewizyjnej wszedł Pan Aleksander Kukurba: 
Głosowało 14 radnych:   za – 2   przeciw – 12   wstrzymał się - 1  

Przystąpiono do głosowania nad tym aby w skład Komisji Rewizyjnej wszedł Pan Franciszek Majdak: 
Głosowało 15 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 3

Przystąpiono do głosowania nad tym aby w skład Komisji Rewizyjnej wszedł Pan Józef Górski:
Głosowało 15 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 3

Przystąpiono do głosowania nad tym aby w skład Komisji Rewizyjnej weszła Pani Barbara Kopalko:
Głosowało 15 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymał się – 1

Przystąpiono do głosowania nad tym aby w skład Komisji Rewizyjnej weszła Pani Alfreda  Rakowska: głosowało 
15 radnych:   za – 10 przeciw – 0   wstrzymało się – 5

Przewodniczący RM – poinformował, że w wyniku głosowania jawnego, w skład Komisji Rewizyjnej weszli:

1. Stanisław  Hajłasz 
2. Franciszek Majdak
3. Józef Górski
4. Barbara Kopalko
5. Alfreda Rakowska

A.Kukurba – poinformował, że grupa 3 radnych zamierza utworzyć klub radnych i wtedy przedstawiciel tego klubu 
obowiązkowo  powinien  wejść  w  skład  Komisji  Rewizyjnej  –  prosi  aby  wziąć  to  pod  uwagę  i  ewentualnie 
poszerzyć skład tej komisji o 1 osobę.

Przewodniczący RM – żeby zwiększyć skład liczbowy Komisji Rewizyjnej trzeba zmienić Statut, a to wiąże się 
nawet z kilkumiesięczną procedurą.

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 7  w  sprawie  ustalenia  składu  liczbowego i  osobowego  stałych  Komisji  Rady  Miejskiej  w 
Radkowie oraz przedmiotu ich działania

Przewodniczący RM – zaproponował aby głosować osobno nad składem każdej Komisji, na co Rada wyraziła 
akceptację.

Przewodniczący RM – poinformował,  że  proponowane jest  powołanie Komisji  Budżetu,  Planowania i  Mienia 
Komunalnego w liczbie 5 osób i do pracy w tej Komisji zgłosili się: 

1. Gancarski Marian 
2. Radomińska Stefania
3. Kopalko Barbara
4. Siemczonek Barbara
5. Jarzyńska Czesława

oraz zapytał czy jest jeszcze ktoś chętny do pracy w tej Komisji.

Nikt inny  się nie zgłosił  a więc przystąpiono do głosowania nad tym aby Komisja Budżetu, Planowania i Mienia 
Komunalnego pracowała w składzie:

1. Gancarski Marian 
2. Radomińska Stefania



3. Kopalko Barbara
4. Siemczonek Barbara
5. Jarzyńska Czesława

Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się - 0

Przewodniczący RM – poinformował, że proponowane jest powołanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
w liczbie 7 osób i do pracy w tej Komisji zgłosili się: 

1. Pabian Jerzy
2. Gorczycki Janusz
3. Kukurba Aleksander
4. Markowicz Ryszard
5. Trybus Piotr
6. Kuczyński Bogumił
7. Jarzyńska Czesława

oraz zapytał czy jest jeszcze ktoś chętny do pracy w tej Komisji.

Nikt inny  się nie zgłosił  a więc przystąpiono do głosowania nad tym aby Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i 
Turystyki pracowała w składzie:

1. Pabian Jerzy
2. Gorczycki Janusz
3. Kukurba Aleksander
4. Markowicz Ryszard
5. Trybus Piotr
6. Kuczyński Bogumił
7. Jarzyńska Czesława

Głosowało 15 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 3

Przewodniczący RM – poinformował,  że proponowane jest  powołanie Komisji  Zdrowia, Spraw Społecznych i 
Porządku Publicznego w liczbie 7 osób i do pracy w tej Komisji zgłosili się: 

1. Pabian Jerzy
2. Gorczycki Janusz
3. Markowicz Ryszard
4. Trybus Piotr
5. Hajłasz Stanisław
6. Siemczonek Barbara
7. Rakowska Alfreda

oraz zapytał czy jest jeszcze ktoś chętny do pracy w tej Komisji.

Nikt inny  się nie zgłosił  a więc przystąpiono do głosowania nad tym aby Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i 
Porządku Publicznego pracowała w składzie:

1. Pabian Jerzy
2. Gorczycki Janusz
3. Markowicz Ryszard
4. Trybus Piotr
5. Hajłasz Stanisław
6. Siemczonek Barbara
7. Rakowska Alfreda



Głosowało 15 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymał się – 1.

Przewodniczący RM – poinformował, że założono skład  Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa w liczbie 5 
osób a zgłoszone są 4 osoby i zapytał czy jest jeszcze ktoś chętny do pracy w tej Komisji.

S. Hajłasz – zaproponował aby pozostawić skład liczbowy Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa na poziomie 
5 osób, a powołać 4 które się zgłosiły, gdyż kiedy powstanie 2 klub radnych, to jedna osoba z Komisji rewizyjnej 
będzie mogła wejść w skład Komisji Spraw Gospodarczych i  Rolnictwa.

A.Kukurba – uważa, że powinien pracować w Komisji Rewizyjnej, gdyż ma w tym temacie doświadczenie. Uważa 
także, że od początku w Radzie stworzyła się niezdrowa sytuacja i nie rozumie dlaczego powstały 2 obozy.

J.  Gorczycki  –  poinformował,  że  wycofuje  się  z  pracy  w  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku 
Publicznego a zgłasza się do prac w Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa.

Przewodniczący  RM  –  zarządził  reasumpcję  głosowania  dotyczącego  powołania  Komisji  Zdrowia,  Spraw 
Społecznych i Porządku Publicznego oraz poddał pod głosowanie to aby Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i 
Porządku Publicznego  liczyła 6 osób i pracowali w niej:   

1. Pabian Jerzy
2. Markowicz Ryszard
3. Trybus Piotr
4. Hajłasz Stanisław
5. Siemczonek Barbara
6. Rakowska Alfreda

Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  tym  aby  Komisja  Spraw  Gospodarczych  i  Rolnictwa  liczyła  5  osób  i  aby 
pracowali w niej:

1. Górski Józef
2. Kuczyński Bogumił
3. Majdak Franciszek
4. Radomińska Stefania
5. Gorczycki Janusz

 
Głosowało 15 radnych:    za – 14    przeciw – 0   wstrzymał się – 1

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.  

O godz. 1155 Przewodniczący RM ogłosił przerwę, i poprosił aby w czasie tej przerwy Komisje ukonstytuowały się.
Obrady wznowiono o godz. 1220

Po przerwie Przewodniczący RM odczytał  protokoły z ukonstytuowania się stałych Komisji  Rady Miejskiej  w 
Radkowie.

Ad. 6

Przewodniczący RM – poinformował, że do dnia 23 grudnia 2006 roku radni zobowiązani są złożyć oświadczenia 
o stanie majątkowym.

Z. Szkretka – poinformował o ukonstytuowaniu się władz Powiatu Kłodzkiego, które miało miejsce na wczorajszej 
sesji Rady Powiatu i o przedstawionych na tej sesji zamierzeniach władz powiatu oraz pogratulował radnym Rady 
Miejskiej w Radkowie wyboru.



Burmistrz  – pogratulował  nowowybranym władzom Powiatu Kłodzkiego oraz  stwierdził,  że liczy na  wsparcie 
radnych powiatowych z terenu Gminy Radków. 

Przewodniczący RM – poprosił radnych o dostarczanie do Biura Rady Miejskiej zdjęć przez radnych, które są 
potrzebne do legitymacji. Przewodniczący RM poprosił także aby Komisje RM przystąpiły do prac nad budżetem 
gminy na 2007 rok. Poinformował, że wpłynęło pismo TPD w Radkowie skierowane do radnych o udzielanie 
wsparcia dla TPD. 

J. Gorczycki – prosi aby na sesjach RM był ustawiany był stół dla sołtysów.

Przewodniczący RM – uważa wniosek za słuszny.

F. Majdak – proponuje aby sołtysi podpisywali listę obecności na początku i na końcu sesji RM.

J. Pabian – wnosi aby skonkretyzować wniosek dotyczący godzin odbywania sesji, przyjęty przez Radę Miejską 
w Radkowie na poprzedniej sesji, w ten sposób aby sesje RM odbywały się  o godz. 1500.

O godz. 1250 Przewodniczący RM ogłosił przerwę
Wznowił obrady po przerwie godz. 1255.
 
S. Hajłasz – poinformował, jaka była intencja zgłoszenia przez niego wniosku dotyczącego tego aby sesje RM 
odbywały  się  w  godzinach  popołudniowych  oraz  wyjaśnił,  że  według  niego  godziny  sesji  powinny  być 
dostosowane do ilości materiału a decydować w tym temacie powinien Przewodniczący Rady Miejskiej.

J. Gorczycki – uważa, że skoro Rada przyjęła na poprzedniej sesji wniosek aby sesje odbywały się w godzinach 
popołudniowych, to tak powinno być i nie należy już przeprowadzać żadnego głosowania w tej sprawie.

J. Pabian – wnosi aby sztywno przyjąć godzinę rozpoczęcia sesji na 1500. Uważa także, że jeżeli zajdzie sytuacja, 
ze materiał na sesję będzie bardzo obszerny, to wówczas sesja może się odbyć w sobotę.

Przewodniczący – poddał pod głosowanie wniosek r. J. Pabiana aby sesje odbywały się sztywno o godz. 1500.

Głosowało 15 radnych:   za – 7   - przeciw – 5   wstrzymało się – 3 – wniosek został przyjęty.

Ad. 7

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął obrady III sesji Rady Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała:
Joanna Rakowska


